
 

 

Medlem af Folketinget Stine Brix (EL) har den 6. oktober 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 8 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. S 8: 

”Hvorfor har regeringen skåret på bevillingen til stofindtagelsesrum i forslaget til 

finanslov?” 

 

Svar: 

Regeringen har med sit finanslovsforslag valgt særligt at prioritere ældre patienter, 

herunder bl.a. en handlingsplan for ældre medicinske patienter og en handlingsplan 

for demens. Ligeledes har regeringen prioriteret midler til at indføre patientrettighe-

der, der skal sikre hurtigere udredning og behandling. Det skal understreges, at et 

godt og et trygt sundhedsvæsen er en hovedprioritet for regeringen. Derfor lægger 

regeringen op til at løfte sundhedsområdet med 2,4 mia. kr. i 2016. 

 

Det har aldrig været meningen, at staten permanent skulle medfinansiere stofindta-

gelsesrum, som kommunerne selv har besluttet at etablere. 

 

Kommunerne har de første år fået et statsligt tilskud, men allerede i foråret lagde 

den daværende regering sammen med Enhedslisten og Socialistisk Folkeparti op til en 

nedtrapning af den statslige medfinansiering. 

 

Regeringen lægger nu op til at gennemføre en hurtigere nedtrapning, men fastholder 

altså muligheden for statsligt tilskud i 2016. Der vil derfor være tid til at indrette sig 

på fuld kommunal finansiering. 
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